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HÚSVÉT 3. VASÁRNAPJA                         C év             1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 5,27b-32.40b-41 – Jel 5,11-14 – Jn 21,1-14 

Jézus Tibériás tavánál 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Örvendező szóval hirdessétek, - énekeltük, 
de legfőképpen életünk a válasz Istennek! 

 

Kedves Testvérek! Az istendicséret szívünkből származik, ajkunkról való. Az életünk Isten 
művének szolgálatára rendelt. A mai reggelen az életet szerző Istent dicsőítjük, köszönetet 
mondunk azoknak az asszonyoknak, akik vállalták az anyaságot.  
 

Az édesanyáinkat köszöntjük, a nagymamákat, 
akik az Istennek legközvetlenebb munkatársai! 

 

Ma arról szeretnék szólni, hogy a kereszténység a hétköznapok vallása,– noha ma vasárnap 
van és vasárnap ünnepelünk. Keresztény életünk a tanúságtevésről szól és a 
felelősségvállalásról egymás irányába. Ebben a csodálatos műben kiemelt szerepük van az 
édesanyáknak! A tanúságtevés világából érkeznek ők és a felelősségvállalás csodái! 
 

Ezt a szentmisét egy meghalt édesanyáért, nagymamáért ajánljuk fel! 

Imádkozunk minden édesanyáért! Tartsunk önvizsgálatot. 
 

Szentbeszéd 

Hallották már? Kövess Engem! 
Életünk útjain olykor Jézus megáll előttünk 

és a szeretetünk iránt érdeklődik:  
Szeretsz Engem? Hallottuk már? 

A válaszunktól függ: Kövess Engem! 
A keresztények húsvéti emberek! 

A keresztények hite húsvéti hit! 

 

Kedves Testvérek! Keresztények vagyunk, minket elhívtak! Ma, húsvét után a harmadik 
vasárnapon keresztény hivatásunk tisztázásáról van szó! Mit jelent, hogy mi húsvéti emberek 

vagyunk és húsvéti hitünk van? A szentmise bevezetőjében mondtam, a kereszténység a 
hétköznapok vallása, nem csupán személyes ügy, nem az én ügyem, a te ügyed, az ő ügye.  
 

A kereszténység a mi ügyünk! 

A húsvéti emberek, a Feltámadott hitéből és újjászületett életéből élő emberek 

hivatástudattal bírnak és felelősséget éreznek egymásért! 

 

Minden vasárnap a Feltámadott megvallása hoz ide bennünket, sajnos egyre kevesebbeket! 
Magyarországon és az egyetlen keresztény földrészen Európában is egyre kevesebben vannak, 

akik válaszolnak Jézus kérdésére, következésképpen Jézus nem hívja el őket, pedig ezen 
múlik a létünk! Ma, amikor az édesanyákra emlékezünk, akkor különösképpen is tudnunk 
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kell, mit jelent az, hogy hivatásunk van! Hallottuk, az apostolok azt mondták: Mi nem 
hallgathatunk arról, amit láttunk és hallottunk. Mi találkoztunk Vele föltámadása után, 
következésképpen felelősséget éreztek egymásért!  
 

Minden vasárnap Jézus körül összegyülekeznek azok, akik válaszoltak Neki, akiket elhívott 
Jézus: Kövess Engem! Tudatosul bennünk, hogy minden alkalommal egy közösség ünnepel. 
Ha belép valaki ebbe a kápolnába, aki még soha nem lépett be ide, vagy akit senki sem ismer 
közülünk, akkor is közénk tartozik, mert velünk ünnepel. Hatalmas ajándékban részsül, 
megbizonyosodhat arról, hogy felelősséget érzünk érte! Felelősség kérdése az élet!  
 

A Feltámadott élete: új létmód 
Jézus a húséti örömöt hozza el nekünk! Nem csupán feltámadt, nem csupán azt ünnepeljük, 
hogy Jézus feltámadt, valóban feltámadt, hanem életének dicsőséges formájában ünnepeljük, 
amiről nincs fogalmunk, nem is lehet, csak sejtéseink lehetnek.  
 

Jézus folytatja életét köztünk, velünk és értünk! 

Jézusnak ez az új élete, 
 a feltámadott új élete: új létmód! 

 

Ezzel a fogalommal kell barátkoznunk, a feltámadott és megdicsőült Jézus új létmódban él 
közöttünk! Mit jelent ez? Jézus, a feltámadott, megdicsőült új élete a Lélek hatalmából 
forrásozik! Értjük? Ilyeneket olvasunk a Szentírásban: A Lélek az, ami számít, a test nem 
használ semmit! Ez nem azt jelenti, hogy mi testben élő emberek semmik vagyunk. Húsvét 
titka azt a nagy igazságot emeli fel, hogy a mi testi életünk beemeltetik a Lélek erőterébe és új 
életre születünk, a Lélek felől kezdünk élni, noha testben élünk! 
 

Ép testben ép lélek 
Sokan félremagyarázzák, nem csupán félreértik ezt az igazságot: ép testben ép lélek! 
Harsogják, hívnak bennünket húsvétkor, a legnagyobb keresztény ünnepeinken: jöjjön pihenni 
Hajdúszoboszlóra, stb. A testünk megváltása azt jelenti, hogy a mi testes-lelkes életünk 
beemeltetik a Lélek világába! Ahogy a pogány mondta: imádkozni kell azért, hogy az ép 
testben ép legyen a lelkünk! Menjenek a kondicionáló termekbe, kondicionáljanak. De 
hogyan kondicionáljuk a lelkünket? Az imádkozás a lélek kondicionálása! 
 

Imádkozni kell azért, hogy az ép testben ép legyen a lelkünk! 
Amikor komoly erőfeszítésekről van szó, akkor a lelket emlegetik,  
hiába edzett a test, ha a lelki tényezők nem érvényesülnek.  
Ez azt jelenti, hogy nincs hivatástudatunk és nincs felelősségtudatunk! 
Ettől szenved a világ! Halálra ítéli magát a világ, ha az embernek 

nincs hivatástudata és nincs felelősségtudata a másikért! 

 

A mai vasárnapon mi itt ünnepelünk, bár nagyon kevesen, mert esik az eső. Tegnapelőtt sütött 
a nap, akkor az volt a baj. Ma esik az eső, bár a májusi eső aranyat ér. Úgy látszik, másképpen 
gondolunk mindenre. A hívő ember a feltámadottról tesz tanúságot, vagyis a Lélek erőiről és 
felelősséget érez a másikért, sőt, a hivatástudatához tartozik a felelősségérzet.  
 

Most nem sorolom fel, hogy ki mindenkiért kellene felelősséget érezni.  
Ma minden férfiembernek üzenem, felelősséget kell érezni a feleségükért, 
mert ebben a felelősségtudatban fogantatik az élet!  
Felelősségtudat, fölírták nekünk az égre! 
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A jézusi pedagógia 
Életünknek egyes pillanataiban utunkba áll Jézus, hogy föltegye a kérdést: Szeretsz Engem? 
Válaszolni kell! Igent vagy nemet kell mondani! Nem lehet agyonhallgatni. Ez a jézusi 
pedagógia, a kérdésre a szó a válasz. De az igazi felelet a válasznak megfelelően elvállalt 
feladat tejesítése. A keresztény közösség a krisztusi pedagógián nő fel, nevelődik, 
gazdagodik, a kimondott igen csak gazdag lélekből származhat.  
 

A kimondott igennek megfelelő feladat 
csak áldozatkész, felelősségteljes ember számára lehetséges! 

Ez emberi életünk fundamentuma! 

 

Tudatosítani kell magunkban, hogy a Feltámadott kikben él tovább! A Feltámadott tovább él 
a közösségekben és azok hivatásában! A kenyértörésben, azokban, akik megtörik a kenyeret 
egymásnak! A szolgálatokban, amely szolgálatok a másikra irányítják a figyelmünket! 

 

Jézus jelen van a közösségekben 
A mai evangéliumot hallgattuk. Jézus jelen van a közösségért végzett feladatainkban, akár 
Péter hívására gondolhatunk: megyek halászni. Mi is megyünk, mert minden közösségi 
feladat hivatásszerű. Nem csupán azért végzi ezeket a feladatokat az ember, mert valamiből 
meg kell élnie. Akinek ez elég, az mindenképpen elszegényedik lélekben, emberi 
kapcsolataiban, elsivatagosodik a gondolkodása, az egész életszemlélete. Akik a közösségi 
feladatokat mintegy hivatásszerűen végzik, azok egymásért élnek! 
 

A Feltámadott tovább él a közösségekben! 

 

Jézus jelen van a kenyértörésben  
A keresztény világ az ünnepléseit Eucharisztiának mondja, hálaadásnak, asztalközösségnek. 
Ott, ahol Jézus élt, amikor megosztották egymással a betevő falatot, akkor törtek a 
kenyerükből. Láttam a beduin pásztorok mindennapjaiban sajátos szerepe van a kenyérnek, ha 
meg akarják osztani, törnek belőle. Jézus jelen van azoknak az életében, akik a kenyerüket 
megtörik. Nagyon fájdalmas, ha ilyenkor a gyarmatosítókra gondolunk. Ma áldozatok 
vagyunk, a másikat elszegényítő nép áldozatai vagyunk és ma szenvedünk e miatt. Micsoda 
ellentét a keresztények gondolkodása, akik megtörik a kenyeret. Ma eljutott oda a világ, hogy 
nem elegendő a felesleget odaadni a szegénynek. A világ ezen túllépett! 

 

Az embernek a mindennapit kell megosztania, 

ha igazán össze akar tartozni a másik emberrel! 

 

Jézus jelen van a szolgálatokban 
A szolgálatok azért jönnek létre, hogy az emberek életét gazdagítsák. Ezek a szolgálatok 
sajátos neveket hordoznak, apostoli, pásztori. Igen, apostolok vagyunk, minden szolgálatban 
apostoli küldetés jelenik meg, az Isten küld bennünket a másik emberhez, hogy találkozzunk 
vele. Pásztori a szolgálat: őrzői vagyunk egymásnak. Egymásra bízott bennünket az Isten!  

 

A húsvét utáni vasárnapok  
a Feltámadott titokzatos továbbélését akarják  megjeleníteni! 

 

Tegnapelőtt autózás közben hallgattam a rádiót. A buddhisták gondolkodásáról beszélt valaki. 
Mintha a feltámadott Jézus titkát ismertette volna. Úgy tűnik, hogy ami krisztusi, az az 

embernek való, legyen bár sintoista, buddhista, vagy akármilyen eszmeiség követője, egy 



  2019. 05. 05. 

C 28 

4 

biztos, egyedül a krisztusi szolgája az ember életét, amely békét teremt! A kereszténység, a 
húsvéti hit békességet teremtő. A békesség gyümölcs, – tegnap beszéltem erről a televízióban 
– a békesség az igazság gyümölcse! 
 

Mi az igazság? – kérdezte Pilátus. Szegény Pilátus! Nem tudta, nem tudja és ma is milliárdok 
nem tudják, hogy a kérdés így szól: Ki az igazság? Az igazság az Isten! Egyedül Istennek van 

válasza az ember békessége ügyében, mert ő a mi rosszaságunkat, a mi gonoszságunkat, a mi 
indulatainkat jóval viszonozza! Csapdában vergődünk! 
 

Egyetlen kiút, ha isteni válaszunk van! 

Ez a válasz nagy felelősséget jelent, 
nem csupán egyéni életünk felelősségét,  

hanem a közösségek létét! 

 

Mondjunk igent Krisztusnak! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! A szentmise bevezetésekor említettem, ezt a szentmisét egy édesanyáért 
ajánljuk fel, akinek olyan szerencséje lett, hogy nagymamává is válhatott. Ma elsősorban az 
édesanyákra gondolunk. A ministráns fiúgyerekek – lehetnek kb. tizenketten - édesanyját 
kérem ide. Nincs itt minden gyerek, mert lánygyerekek is vannak ezekben a családokban. Hét 
édesanya gyermekei vannak ott az oltárszolgálatnál, akik Imre Atyának lelki ajándékok.  
 

A felnőttek nem töltik meg gyakorta a székeket, de ezek a gyerekek itt vannak. Ezt ma külön 
megköszönöm az édesanyjuknak, akiknek szeretném most a kezét megszorítani. Imádkozzunk 
értük, van remény, hogy ezekből a fiúkból nem lesznek rossz emberek! 
 

Köszönjük meg az édesanyák életét, 
akik saját életüket áldozzák, 

hogy az élet folytatódjon! Imádkozzunk! 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Most az áldással a szentmise befejeződik. Kérjük a Jóisten kegyelmét, hogy valóban 
fölfogjuk, milyen nagy a hivatásunk! Mekkora nagy lehetőség, hogy az ember élhet a másik 
emberért és nem önmagáért, nem önmagának! Ez a világ megváltásának krisztusi műve! 

 

Ma délután a Duna másik oldalán lévő Komáromban, a túloldalon élő magyarok jönnek össze 
és emberi jogaikért imádkoznak. Sajátos a világ, mert ilyen kettős! Úgy tűnik, hogy az emberi 
jogok sem illetnek meg mindenkit! Gondoljanak az ott élő magyar testvéreinkre és az ott élő 
szlovákokra, hogy találjanak egymásra! 
 

Az Úr legyen veletek! Urunk, Istenünk, tekints jóságosan népedre és akikre örök életre szóló 
üzenetet bíztál, küldetésüket betöltve emberhez méltó életet éljenek, Krisztus, a mi urunk 
által! Amen 

 


